
Zhodnotenie činnosti OZ NČ za rok 2020 

 

 Rok 2020 sme začínali už tradične Novoročným stretnutím generácií 4. januára 2020. Všimlo 

si nás pri tejto príležitosti aj regionálne vysielanie banskobystrického rozhlasu REGINA, ktorému sme 

poskytli 2 rozhovory. Medzi hosťami sme privítali starostku obce Príbovce pani Eriku Vrabcovú 

a vdp. farára Štefana Barillu. Žiačky a žiaci ZŠ Benice pod vedením pani učiteľky PaedDr. Janky 

Antalovej pripravili krásny program z predvianočných a vianočných zvykov v našom regióne. Po ich 

úvodnom vystúpení, ktorého sa zúčastnili aj ich rodičia a ďalší príbuzní a dlhému ďakovnému 

potlesku pani učiteľke a účinkujúcim deťom sa ujal slova predseda OZ NČ Kamil Cejpek. Stručne 

oboznámil prítomných s aktivitami v roku 2019, ktoré organizovalo OZ v spolupráci s Obcou 

Príbovce a Rakovo, MO JDS i s obidvomi cirkevnými zbormi. Prítomná starostka informovala 

o najbližších rozvojových plánoch Obce Príbovce. Pri malom občerstvení, ktoré pripravili naše členky 

pod vedením p. Andelovej,  zaoberali sa členovia OZ a ostatní občania v rozprave ďalšími problémami 

rozvoja nášho regiónu. Zároveň boli prítomní oboznámení s pripravovanými aktivitami OZ NČ a obce 

Príbovce najmä v 1. polroku 2020. Regionálny historik Ľubomír Žila o tomto stretnutí napísal článok, 

ktorý uverejnili v Slovenských národných novinách a elektronickom médiu TURIEC ONLINE. 

Autorovi úprimne ďakujeme. 

 

 

Pohľad na účastníkov novoročného stretnutia 4.1.2020  

 

Vo februári (22.2. o 15,00 h.) sa zišlo Valné zhromaždenie v zmysle uznesenia Predsedníctva 

z 3.12 2019. Správu o činnosti OZ predniesol predseda K. Cejpek. Zdôraznil, že OZ sa podľa svojich 

možností maximálne snažilo počas uplynulého roka napĺňať svoje poslanie najmä v rozvíjaní 

kultúrno-spoločenských aktivít ako aj v materiálnej pomoci charitatívnej organizácii. Na VZ boli 

prijatí 4 noví členovia. 



Začiatkom februára sme obdržali oznámenie Daňového úradu, pobočka v Martine, že 

v kalendárnom roku 2019 nám poukázali na náš bankový účet 2 % z odvedených daní 1 právnická 

osoba (Staňo s.r.o.) a viacero fyzických osôb v celkovej sume vyše 700 EUR. V štvrtom februárovom 

týždni - pred parlamentnými voľbami rokoval predseda OZ NČ  so starostkou Príboviec, oboznámil ju 

so zameraním aktivít po VZ s dôrazom na výročia našej obce (790, 130, 90), ktoré sme si 

v nasledujúcom období plánovali spoločne pripomenúť viacerými aktivitami. Tiež tlmočil námety 

občanov, ktoré v diskusii zazneli (obecná kronika, vianočný strom, viac spoločenských akcií pre 

občanov, výchovné prednášky). 

 

 

Fašiangový sprievod 14.2.2020 organizovaný DHZ Príbovce 

 

V priebehu mesiacov marec až jún v dôsledku pandémie coronavírusom bola činnosť nášho 

OZ utlmená, sústreďovala sa skôr na aktivity jednotlivcov smerom k pomoci starším pri nákupoch 

potravín, vyzdvihnutia liekov, vybavovania záležitostí na úradoch atď. V máji sme podporili na 

internete výzvu Obce Rakovo hlasovaním za finančnú podporu NKP Mauzóleum rodiny Rakovských. 

Osobitne sme požiadali riadiaci výbor VÚB, aby vzhľadom k tesným výsledkom podporili obidve 

najvyššie hodnotené NKP (Dúbravica, Rakovo) rozdelením dotácie na dve polovice. Vedenie nadácie 

však náš návrh neakceptovalo. 

V máji sme na vyzvanie Min. financií aktualizovali informácie o činnosti nášho OZ a 15.5. 

nám bola aktivovaná elektronická schránka na Ústrednom portáli verejnej správy. 

Dňa 5.6. sa zišlo  predsedníctvo a DR  na svojom pravidelnom štvrťročnom zasadnutí v Klube 

seniorov v Príbovciach. Znovu boli prejednané návrhy členov OZ, ktoré tlmočili na februárovom VZ. 

Tiež boli diskutované možné návrhy aktivít po uvoľnení pandemických opatrení. Išlo o tieto: 

jednodňový zájazd na Moravu v letných mesiacoch, návšteva divadelného predstavenia v Martine, 



ekumenická spomienka na zosnulých a Príbovské adventné stretnutie. Osobitne bol predseda poverený 

jednať s vedením obce o aktivitách súvisiacich s výročiami. Príspevok OZ k týmto udalostiam bude 

druhé vydanie elektronickej publikácie: Príbovce vo fotografii 2. Pri jej spracovaní boli použité 

niektoré fotografie z prvého vydania prevažne od Kazimíra Rusnáka doplnené z jeho pozostalosti 

za obdobie po roku 2010. Ďalej sú tam niektoré zábery z rodinných albumov, kroník, časopisov 

a novín. Niektoré sú okomentované stručným textom, v úvode je príhovor pani starostky Eriky 

Vrabcovej. Konečné technické spracovanie vykonal Ing. Samuel Čičmanec. Záujemci si môžu 

materiál na svoj USB skopírovať na Obecnom úrade v Príbovciach. Keďže ide o verejne prístupnú 

publikáciu, je prihlásená aj v Národnej knižnici a bolo jej pridelené príslušné ISBN. 

Cez leto sme sa venovali najmä charitatívnej činnosti, zozbierali sme šatstvo, sanitačné 

prostriedky, knihy, pomôcky do kuchyne a hračky a dopravili do Charitného domu OZ „Dobrý 

pastier“ v Kláštore pod Znievom. Celkove sme v roku 2020 zozbierali tento materiál v termínoch 

28.2.,18.9., 13.11. a 18.12. 

V auguste (27.) naše členky J. Stráňayová a G. Matejčíková zorganizovali autobusový zájazd 

na Horehronie a Podpoľanie. Zúčastnilo sa ho za dodržania predpísaných protiepidemických opatrení 

do 40 účastníkov všetkých vekových kategórií. Účastníci zájazdu navštívili hrad Slovenská Ľupča, 

Čiernohorskú železničku, skanzen Vydrovo a stredoveký kostolík na Ponikách. Dopravné náklady 

hradilo naše OZ. Okrem pekného počasia a príjemných zážitkov bolo pozitívom, že sa nikto 

z účastníkov nenakazil coronavírusom.  

 

 

Účastníci zájazdu pred vstupom do zámku v Slovenskej Ľupči 

 



Dňa 6.9. sme sa aktívne podieľali na dôstojnej posviacke altánku Nanebovstúpenie 

v rakovskom parku. Popri obidvoch kňazoch a starostovi Rakova tam účinkoval i podpredseda OZ M. 

Taraba a spevokoly ev. a.v. zboru a katolíckej cirkvi. Po ukončení oficiálnej časti bolo v parku 

spoločenské posedenie s občerstvením. 

 

Pohľad na altánok Nanebovstúpenia v Rakove 

 

Predsedníctvo a DR OZ sa zišlo 18.9. aby prerokovalo možné aktivity do konca roku 

a zhodnotilo stav hospodárenia nášho OZ. Vzalo na vedomie, že doterajšia starostka obce p. Erika 

Vrabcová odstúpila z funkcie a poverilo predsedu OZ osobne jej poďakovať za korektnú spoluprácu. 

Zároveň bude predseda o našich aktivitách priebežne informovať zastupujúcu starostku Viktóriu 

Fľakovú. Boli diskutované tieto 3 predbežné aktivity do konca r. 2020: 

• Návšteva divadelného predstavenia v KD Martin – október  

• Ekumenická spomienka na zosnulých 1.11. 

• „Príbovský advent“ v decembri. 

Po diskusii sme sa dohodli, že s ohľadom na predpokladanú druhú vlnu pandémie nebudeme tretiu 

aktivitu vôbec dopredu organizovať, čo sa v neskoršom období ukázalo ako prezieravé. Nakoniec ani 

prvé dve aktivity sa pre zhoršený vývoj v pandémii nemohli uskutočniť. 

 V októbri sme s Ing. Samkom Čičmancom ukončili prácu na elektronickej publikácii 

Príbovce, minulosť i prítomnosť vo fotografiách. Plánovali sme ju v spolupráci s Obecným úradom 

ponúknuť záujemcom na USB kľúčoch pri slávnosti z príležitosti troch výročí. Keďže sa žiadna 

aktivita v tomto smere neuskutočnila, dohodli sme sa so zastupujúcou starostkou, že spoločne 



pripravíme tzv. „Príbovské listy“. Naši členovia pripravili do nich 3 články aj s fotografiami a pre 

www stránku rozsiahlejší o histórii našej obce. Tento je aj na www stránke nášho OZ. 

 

Elektronická publikácia  na USB kľúči 

Naše OZ sa zaregistrovalo dňa 23.10 2020 do Notárskeho centrálneho registra určených 

právnických osôb oprávnených poberať 2 % z odvedených daní za zdaňovacie obdobie roku 2020. 

Potrebné doklady zo Sociálnej poisťovne a banky boli predložené notárke JUDr. Vozárovej v B. 

Bystrici.  

  

 Celkove za rok 2020 bolo z prostriedkov OZ NČ na rôzne verejnoprospešné aktivity 

vynaložené vyše 430.- EUR, na režijné výdavky 272 EUR, príjem do pokladne 410 EUR (bližšie 

v správe o hospodárení). K 31. 12. 2020 bolo v Občianskom združení Nádej človeka so sídlom 

v Príbovciach evidovaných žijúcich 51 členov, 8 zomrelých a 3 čestní, celkom 48 platiacich členské 

príspevky. 

 

V Príbovciach, 31.januára 2021 

 

Správu vypracoval: Kamil Cejpek. 

 

Príloha: Prehľad o príjmoch a výdavkoch za rok 2020 vypracovala Helena Motlová 
 
 


